
Váncsa István

Példát adunk
PUBLICISZTIKA - ELSŐ OLDAL - LXI. évfolyam, 25. szám, 2017. június 23.

Magyarország egészségügyi teljesítménye nemzetközi téren is figyelemre méltó, és más
országoknak is hasznos példát adhat, ezt mondta Semjén Zsolt a kelet-közép-európai országok
és Kína egészségügyi minisztereinek szakmai konferenciáján, a publikum pedig azóta is
csodálkozik. Az egészségügyi rendszerek működését nemzetközi intézetek vizsgálják és vetik
össze, kutatási eredményeik nyilvánosak, az egészségügyi miniszterekről pedig feltehető,
hogy a vonatkozó adatokat jól ismerik. Előttük hazudozni rájuk nézve sértő, a beszélőre
nézvést lealacsonyító, amúgy pedig semmi értelme nincs.

Hacsak figyelembe nem vesszük, hogy a magyar miniszterelnök-helyettes a külföldi
vendégeket élő díszletként kezeli, nem hozzájuk, hanem a hazai hívekhez beszél, az ő
feltételezett szellemi nívójukon. Nem igazán kelti lucidus elme benyomását, hogy extrém mód
tapintatosan fejezzük ki magunkat, de hát pont ez a cél. Továbbá épp ezért előnyös, hogy
Magyarország kormánya egészségügyi tárca nélkül működik, ahogyan oktatásügyi tárcája
sincs. Mi ezekben a dolgokban annyira jók vagyunk, hogy evvel a két területtel foglalkoznunk
se kell, elég, ha néha fejbe vágjuk őket a kapanyéllel, utána békésen szöszmötölnek, mint a
konda az erdő szélén.


